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Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 724 (Alm. del), som Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

har stillet til ministeren for grøn trepart den 14. april 2025. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mari-

anne Bigum (SF). 

Spørgsmål nr. 724 (Alm. del) fra Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

”Vil ministeren bekræfte, at der ved fastsættelse af antallet af ulve i Danmark, som kræves for at opnå 

gunstig bevaringsstatus, opgøres i overensstemmelse med EU-dommen i sag (C-601/22) præmis 87-2? 

Teksten i præmissen er som følger: ”Artikel 16, stk. 1, i direktiv 92/43, som ændret ved direktiv 2013/17, 

skal fortolkes således, at den deri fastsatte betingelse – hvorefter den fravigelse, der indrømmes i hen-

hold til denne bestemmelse, ikke må hindre opretholdelsen af den pågældende bestands gunstige beva-

ringsstatus i dens naturlige udbredelsesområde – kun kan vurderes i lyset af de oplysninger, der er til 

rådighed, under hensyntagen til niveauet for det biogeografiske område, som overskrider de nationale 

grænser, når det forudgående er konstateret, at denne fravigelse ikke hindrer opretholdelsen af en sådan 

gunstig bevaringsstatus på lokalt og nationalt plan i den pågældende medlemsstat.” 

Svar 

Jeg kan bekræfte, at vurderingen af ulvens bevaringsstatus i Danmark foretages i overensstemmelse 

med EU’s habitatdirektiv. EU’s habitatdirektiv forpligter medlemslandene til at opnå og opretholde gun-

stig bevaringsstatus for ulven. I en række konkrete sager, herunder den nævnte dom, fastlægger EU-

domstolen den nærmere fortolkning af direktivet.  

 

Jeg kan henvise til miljøministerens brev af 20. august 2024, hvor han orienterede om den pågældende 

sag og EU-Domstolens afgørelse, og oplyste at regeringen havde interveneret til fordel for Østrig.   

 

Jeg har netop lanceret en handlingsplan, og mit mål er klart, at der skal være plads til ulven i Danmark, 

men det må aldrig være på bekostning af menneskers tryghedsfølelse. Ulvehandlingsplanen skal styrke 

forvaltningen af ulve i Danmark, og jeg vil arbejde for, at Danmark får bedre mulighed for at regulere 

ulvebestanden og mit ministerium vil undersøge, om det er muligt at betragte den danske ulvebestand i 

sammenhæng med den tyske ulvebestand.   

 

Styrelsen for Grøn Arealomlægning og Vandmiljø vurderer ulvens bevaringsstatus første gang i somme-

ren 2025.  

 

 

Jeppe Bruus  

/ 

 

 

Charlotte Brøndum 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

Offentligt
MOF Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 724

Miljø- og Fødevareudvalget 2024-25

mailto:mgtp@mgtp.dk
http://www.mgtp.dk/

